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BROI.0012.4.6.2019 
 

Protokół nr 7/19 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia 21 listopada 2019 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju w dniu 
21 listopada 2019 roku o godzinie 1005 otworzył obrady Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
Powitał członków Komisji oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego, 
Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu, Pana 
Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach, Panią Krystynę Ewę Sikorską – Naczelnika Wydziału komunikacji.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

8 października 2019 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie 

i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze powiatu 
włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 
2027.  

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu 
Powiatu o stanie mienia powiatu. 

8) Sprawy różne. 
9) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zaproponował wprowadzenie dwóch punktów do porządku obrad, 
tj.: 
 Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii 

komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest 
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Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zwarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 

 Opracowanie projektu planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na 2020 r. 
Wniosek zarządu powiatu radni otrzymali w dniu posiedzenia.  
Punkt dotyczący opracowania planu pracy komisji omyłkowo nie został wpisany do porządku 
obrad. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad 
punktu w brzmieniu: 
Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz 
wyrażenia zgody na zwarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
postanowiła o wprowadzeniu punktu do porządku obrad. Będzie on wprowadzony jako punkt 
6 po punkcie 5 - Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze powiatu 
włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za wprowadzeniem punktu w brzmieniu: 
Opracowanie projektu planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na 2020 r. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
postanowiła o wprowadzeniu punktu do porządku obrad. Punkt ten będzie realizowany jako 
punkt  9 porządku obrad po punkcie Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu. 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż zmieniony  porządek obrad będzie składał się z 11 
punktów.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad 
w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

8 października 2019 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie 

i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze powiatu 
włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zwarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
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7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 
2027.  

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu 
Powiatu o stanie mienia powiatu. 

9) Opracowanie projektu planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na 2020 r. 
10) Sprawy różne. 
11) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
8 października 2019 r. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż z posiedzenia komisji został sporządzony 
protokół. Protokół był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. Przewodniczący 
Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem protokołu nr 6/19 
z posiedzenia komisji z dnia 8 października 2019 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 6/19 z dnia 8 października 2019 r.  
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze 
powiatu włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w 
wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie 
i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze powiatu 
włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów 
usuniętych z dróg położonych na obszarze powiatu włocławskiego na parking strzeżony oraz 
wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2020 r. 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których 
organizatorem jest Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zwarcie umowy 
o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodniczący Komisji poprosił naczelnika Wydziału Komunikacji o przedstawienie 
projektu uchwały. 
Pani Krystyna Ewa Sikorska – Naczelnik Wydziału Komunikacji poinformowała, że na 
podstawie oceny i prognozy potrzeb przewozowych społeczności na obszarze Powiatu 
Włocławskiego wskazuje się jako planowane do zorganizowania w 2020 r. następujące linie 
komunikacyjne w powiatowych przewozach pasażerskich, dla których organizatorem będzie 
Powiat Włocławski: 
1)  Chodecz-Boniewo-Lubraniec- Izbica Kujawska; 
2) Chodecz-Lubień Kujawski-Baruchowo-Kowal; 
3) Baruchowo-Kowal-Lubień Kujawski-Chodecz. 
Intencją  projektu uchwały było to, żeby uczniowie szkół powiatowych mieli możliwość 
dojazdu z domu do szkoły i ze szkoły do domu.  
Naczelnik poinformowała, iż w dniu 18 lipca 2019 r. weszła w życie ustawa o Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Z Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych dofinansowywane jest przywracanie lokalnych połączeń 
autobusowych. Dofinansowanie dotyczy linii komunikacyjnych niefunkcjonujących od co 
najmniej 3 miesięcy przed wejściem w życie ustawy i na które umowa o świadczenie usług 
dotyczących publicznego transportu zbiorowego zostanie zawarta po jej wejściu w życie. 
Powiat wystąpi o dofinasowanie w ramach Funduszu rozwoju przewozów autobusowych. Jest 
możliwość pozyskania środków finansowych w kwocie 1 zł od wozokilometra. W ciągu roku 
kilometrów będzie ok. 160.000. Trudno jeszcze przewidzieć od kiedy zostaną uruchomione 
linie komunikacyjne, tj. czy to  będzie styczeń czy luty. Naczelnik dysponuje poszczególnymi 
przystankami w ramach przedstawionych linii komunikacyjnych, które może przedstawić 
zainteresowanym radnym. 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy proponowane linie  komunikacyjne są na wniosek 
grupy radnych, mieszkańców? Z jakiego powodu są tworzone te linie komunikacyjne? 
Naczelnik Wydziału Komunikacji poinformowała, że są tworzone na wniosek dyrektorów 
szkół. Mieszkańcy powiatu zgłaszają się do powiatu o uruchamianie linii komunikacyjnych. 
Są gminy, gdzie nie ma połączeń autobusowych pomiędzy poszczególnymi gminami 
Przewozy powiatowe są pomiędzy poszczególnymi gminami. Jeżeli chodzi o miasto 
Włocławek, to są to już przewozy między  jednym powiatem a drugim powiatem.  
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że nie jest przeciwko uruchamianiu linii 
komunikacyjnych. Rocznie autobusy będą wykonywać 160.000 km. Radny zapytał czy linie 
komunikacyjne mają funkcjonować trwale? A co będzie jak się okaże, że 90% trzeba będzie 
dopłacać do połączeń, bo będą nierentowne? Czy przewiduje się, że będzie np. rok próbny?  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski  poinformował, iż głównym zamysłem 
przy realizacji zadania jest zorganizowanie dojazdów do szkół powiatowych, tj. w Kowalu, 
w Chodczu, dwie w Lubrańcu i w Izbicy Kuj. W następnym etapie będzie zaproponowanie 
projektu, aby sfinansować 100% kosztów przejazdu tymi autobusami, aby była to zachęta dla 
młodzieży z tego terenu, by przyszli do szkół powiatowych. Trudno będzie zachęcić młodzież 
np. z Brześcia Kuj., aby przyszła do szkoły w Izbicy Kuj. Zamysł uruchomienia linii 
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komunikacyjnych jest taki, aby autobusy jednocześnie wyjechały z Baruchowa przez Kowal, 
Lubień Kuj. do Chodcza z Izbicy Kuj. przez Lubraniec, Boniewo do Chodcza, ale i z Chodcza 
w tych dwóch kierunkach o tej samej porze. Byłyby to 4 kursy dziennie. Chodzi o to, aby 
każdy uczeń mógł z danego terenu dotrzeć do szkoły. Po południu planuje się 3 kursy 
odjazdowe. Taka zachęta dla rodziców w postaci darmowego biletu autobusowego lub za 
symboliczną „złotówkę” pozwoli na zwiększenie naboru w szkołach i usprawni komunikację 
seniorom. Transport zbiorowy jest głównie skierowany dla młodzież i dla seniorów. 
Wyliczenia przedstawione przez PKS mówią o tym, że bardzo mała dopłata jest do 4 kursów, 
niż byłyby tylko 2 dziennie. Wozokilometr wynosi 4,09 zł. Będzie ogłoszone postępowanie 
przetargowe. Ok. 160.000 km będzie rocznie. Linie są ustalone w konsultacjach 
z burmistrzami, wójtami. Do powiatu zwracali się: burmistrz Lubrańca, Lubienia Kuj., wójt 
Boniewa,  że jest problem z dowozem młodzieży. W budżecie na rok 2020 planuje się kwotę 
400.000 zł na ten cel. Cała kwota nie będzie wykorzystana, tak podają wyliczenia. Linie 
komunikacyjne mają być uruchomione 1 marca 2020 r. Umowa będzie podpisana na rok 
i zobaczy się jak będzie to funkcjonowało i czy przełoży się to na nabór w szkołach. Są 
czynione ogromne inwestycje w Izbicy Kuj. i w Chodczu. Subwencja na rok 2020 będzie 
wyższa o 2.500.00 zł, co pozwala utrzymać dopłatę do oświaty na dotychczasowym 
poziomie. Dużo pomógł podwójny rocznik i zaangażowanie dyrektorów w naborze.    
Radna Anna Kozłowska stwierdziła, że jest za przyjęciem projektu uchwały. Na ostatnim 
posiedzeniu komisji radna zgłaszała wniosek, że młodzież nie mogła dojechać do szkoły 
w Lubrańcu. Rodzice złożyli wnioski do Urzędu Gminy w Boniewie. Radna jest zadowolona, 
że zostaną podjęte działania w celu uruchomienia linii komunikacyjnych. W pewnym stopniu 
rozwiąże to problem, powiat wykaże dobą wolę, że nie jest obojętny los młodzieży. Radna 
poprosiła, aby rozkład jazdy autobusów był zgrany z programem nauczania młodzieży.  
Starosta Włocławski poinformował, że prace idą też i w tym kierunku.  
Przewodniczący Komisji w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji zapytał radnych, 
kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz 
wyrażenia zgody na zwarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych w publicznym transporcie 
drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na 
zwarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytali radnych, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  
 

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu Powiatu 
o stanie mienia powiatu. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Radny Kazimierz Kaca poprosił Skarbnika Powiatu i Starostę o przedstawienie głównych 
zamierzeń oraz dochodów, wydatków i deficytu. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski poinformował, iż budżet roku 2020 jest 
rekordowym budżetem w historii powiatu, zarówno pod względem kwoty, jak i kwoty 
przewidzianej na inwestycje. Deficyt wynosi ok. 10 mln zł, w znacznej części pokryty 
z nadwyżek z lat poprzednich.  Zobaczy się, jaki kredyt będzie trzeba zaciągnąć. Zwiększają 
się udziały w PIT, subwencja oświatowa o 2,5 mln zł w związku z większym naborem 
uczniów. Podwyżki nauczycieli, liczba zwiększonych godzin przełożyła się na to, że powiat 
dołoży ok. 4 mln zł do oświaty. W zakresie inwestycji proponuje się przebudowę pięciu dróg, 
na które zostały złożone wnioski w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Kontynuowane 
będą rozpoczęte inwestycje, czyli budowa szkoły w Chodczu, warsztatów w Izbicy Kuj., 
boiska w Chodczu, budynku biurowego. W WPF proponuje się dołożyć kwotę ok. 370 tys. zł  
na zagospodarowanie jednego piętra, które było przewidziane na archiwum. Wybudowanie 
nowego budynku będzie lepiej wykorzystane, jeżeli przeniesie się jednostki – PCPR, nadzór 
budowlany, zespół orzekania o stopniu niepełnosprawności. Osoby niepełnosprawne nie mają 
w tych budynkach możliwości być obsługiwani w pomieszczeniach, tylko na parkingu, gdyż 
są bariery architektoniczne. Nowy budynek będzie przystosowany dla osób 
niepełnosprawnych. Obecnie trwają negocjacje z wykonawcą budynku, jaką należy 
zabezpieczyć kwotę na przystosowanie piętra pod potrzeby jednostek. Trwają również 
rozmowy z dyrektorem SPZPS w sprawie przeniesienia archiwum z Lubrańca do budynku, 
który jest własnością SPZPS na ul. Stodólnej. Obecnie trwają badania stropu. Zabezpiecza się 
środki na opracowanie dokumentacji na przebudowę dwóch mostów. Proponuje się też 
budowę dwóch chodników w gminie: Chodecz  i Baruchowo.  Został złożony wniosek na 
remont drogi na gminie Lubraniec – 6 km. Planuje się przeznaczyć kwotę 1 mln zł na 
nakładki. Wszystkie sprawy społeczne, które w tym  roku zostały rozpoczęte będą 
kontynuowane (OSP, kluby sportowe, dotacje na zabytki w kwocie takiej samej jak w latach 
poprzednich). Planuje się założyć instalacje fotowoltaiczne we wszystkich jednostkach 
powiatu w ramach RPO. Planowany jest wzrost wynagrodzeń dla pracowników w wysokości 
300 zł. Każdy wzrost o 100 zł to koszt dla budżetu powiatu – pół miliona zł. Zdaniem 
Starosty jest to budżet spełniający wymagania inwestycyjne, społeczne,  dbający o kadrę.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż budżet Powiatu 
Włocławskiego na 2020 rok zamyka się po stronie dochodów kwotą 108.419.067,38 zł, 
natomiast po stronie wydatków kwotą 118.874.746,12 zł, tak więc w planowanym budżecie 
na 2020 rok wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 10.455.678,74 zł (co stanowi 9,70% 
planowanych na 2020 r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć bankowym kredytem 
długoterminowym i wolnymi środkami. Przychody planuje się w kwocie 10.605.398,74 zł, 
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natomiast rozchody w kwocie – 149.720,00 zł. W dochodach dochody bieżące wynoszą 
88.023.385,09 zł, dochody majątkowe – 20.395.682,29 zł. Szczegółowa informacja o 
planowanych dochodach została przedstawiona w załączniku nr 1 do projektu uchwały 
budżetowej.  
Planowane wydatki budżetu powiatu na 2020 rok zamykają się kwotą – 118.874.746,12 zł 
z tego: wydatki bieżące – 79.154.200,16 tj. 66,59 % ogółem planowanych wydatków (w tym 
płace i pochodne – 45.264.180,29 zł), wydatki majątkowe – 39.720.545,96 tj. 33,41 % 
planowanych wydatków ogółem. Szczegółowa informacja została przedstawiona 
w załączniku nr 2 do projektu uchwały. Planuje się rezerwy: ogólną, celową i inwestycyjną na 
kwotę 2.240.000 zł. Rezerwa ogólna – 150.000 zł, rezerwa celowa – 2.090.000 zł, w tym na 
realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 70.000 zł, na wydatki bieżące 
w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 500.000 zł (dodatki uzupełniające dla 
nauczycieli, nieplanowane remonty, inne nieplanowane wydatki), na wydatki bieżące 
w opiece społecznej i pozostałych zadań w zakresie polityki społecznej – 229.000 zł, na 
nieplanowane wydatki w  dps  - ach, w pup, pcpr i inne nieplanowane wydatki.  Wydatki 
bieżące w administracji – 500.000 zł. Zabezpiecza się środki na jednorazowe odprawy 
pieniężne, emerytalne, rentowe i inne nieplanowane wydatki, rezerwa na zakupy inwestycyjne 
i inwestycje – 700.000 zł. Planowane wydatki bieżące w zakresie dróg powiatowych 
uwzględniają koszty utrzymania jednostki – 2.420.603 zł. Zaplanowano środki na zakup 
materiałów do remontów dróg, w tym masy na zimno, grysów, emulsji, kamienia – 410.000 
zł, remonty dróg i chodników, mostów i przepustów – 3.962.037 zł. Na bieżące utrzymanie 
ewidencji dróg, utrzymania zieleni – 120.000 zł, na zimowe utrzymanie dróg – 1.124.111 zł, 
na oznakowanie dróg, utrzymania zieleni, transportu grysu, regulacji stanu prawnego dróg – 
70.000 zł. Zaplanowane wydatki na dział oświata i wychowania – bieżące – 15.907.409,99 zł, 
w którym zaplanowano dotację podmiotową dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół 
publicznych w wysokości 2.081.899 zł. Planowane wydatki w zakresie prowadzenia domów 
pomocy społecznej – 14.398.899 zł, w tym 1.651.590 zł z przeznaczeniem na dotację celową 
dla podmiotów prowadzącego zadanie własne powiatu (DPS w Izbicy Kuj.). W ramach 
budżetu zaplanowano też wydatki związane z transportem zbiorowym – 400.000 zł. Wydatki 
na remonty bieżące w budynkach i bieżące naprawy konserwacje  maszyn, urządzeń – 
4.222.653 zł, w tym środki 3.962.037 zł na remonty dróg z planowanym dofinansowaniem 
z funduszu dróg samorządowych – 1.366.018 zł. Zaplanowano środki w wysokości 497.100 zł 
na promocję powiatu. W budżecie proponuje się środki z tytułu pomocy finansowej na zakup 
niezbędnego sprzętu dla OSP w zakresie  ochrony przeciwpożarowej w wysokości 300.000 zł.  
Zaplanowano też środki w wysokości 300.000 zł na prace konserwatorskie, restauratorskie 
oraz roboty budowlane – związane z zabytkami wpisanymi do rejestru zabytków wpisanymi 
do rejestru zabytków. Wydatki majątkowe wraz z rezerwą na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne – 39.720.545,96 zł (załącznik nr 3 do projektu uchwały).  Zaplanowano zadania 
inwestycyjne na drogach powiatowych – 17.644.475 zł z dofinansowaniem z FDS w kwocie 
8.362.236 zł. Zadania inwestycyjne:   

 Infostrada Kujaw i Pomorza – zadanie realizowane w ramach RPO Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020 (1.509.595,70 zł, w tym wkład własny 
powiatu – 226.439,36 zł oraz środki unijne – 1.283.156,34 zł), 

 Budowa budynku biurowego wraz z parkingiem służącym wykonywaniu zadań 
publicznych realizowanych przez Powiat Włocławski-Starostwo Powiatowe we 
Włocławku - 4 049 636,00 zł (całkowita kwota 6.767.941 zł), 

Zaplanowano także w starostwie wydatki majątkowe w kwocie 125.000 zł na zakup  
samochodu (kwota 95.000 zł) oraz 30.000 zł na zakup systemu ewidencji czasu pracy. 
Zaplanowane środki w wysokości 50.000 zł dla policji  - zakup samochodu i 125.000 zł dla 
straży pożarnej na zakup odzieży ochronnej.  
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 Budowa Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego na bazie organizacyjnej ZS 
w Chodczu wraz z infrastrukturą - Zespół Szkół w Chodczu – 3.136.375,40 zł oraz 
środki pochodzące ze środków unijnych – 6.754.854,11 zł,  

 DPS w Rzeżewie – na dokumentację – 50.000 zł. 
Planowane kwoty dotacji udzielanych z budżetu powiatu na rok 2020 znajdują się 
w załączniku nr 5. Dotacje celowe dla jednostek sektora finansów publicznych 1.721.165,95 
zł, dotacje celowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.381.650,00 zł, 
dotacje podmiotowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.081.899,00 zł.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że 17 mln zł jest przewidziane na inwestycje 
drogowe. Radny poprosił o przedstawienie inwestycji, które są kontynuowane, a które 
planowane są na rok 2020.  
Starosta Włocławski powiedział, że do 17 mln zł należy doliczyć środki na remonty i na 
nakładki. Kontynuowanych dróg w sensie, że w tym roku są wykonywane a w następnym 
kończone – to takich inwestycji nie ma. Zostało złożonych 5 wniosków na drogi tj.:  
- Boniewo – izbica Kuj. na odcinku gm. Boniewo, 
- droga w Lubaniu (środki w  zeszłym roku w wysokości 400 tys. zł zostały zdjęte 
(nierozstrzygnięty przetarg), a teraz odcinek 2,5 km od trasy nr 1 zostanie przebudowany)), 
- Lubień Kuj. – Narty,  
- remont drogi na gminie Lubraniec Zgłowiączka – Wiktorowo – 6,2 km, 
- wjazd do miasta Kowala – ul. Kazimierza Wielkiego - 2,1 km  
Wszystkie wnioski są przewidziane w budżecie na kwotę 50% dofinansowania.  
Planuje się budowę  chodnika przy ul. Zwycięstwa w Chodczu, remont chodnika w gminie 
Baruchowo, opracowanie dokumentacji na dwa mosty. 1 mln zł pozostawiano na pozostałe 
nakładki. W sumie na nakładki jest 3,7 mln zł razem z drogą na gminie Lubraniec.  Obecnie 
są opracowywane kolejne dokumentacje, tj.: drogę Lubraniec – Topólka,  wyjazd z Izbicy 
Kuj. w kierunku Józefowa, Chełmica – Świątkowizna. Do budżetu są wpisane mniejsze 
inwestycje typu przejścia dla pieszych w Wieńcu oraz Kolonia Więsławice zgodnie 
z wnioskami radnych (pana M. Bladoszewskiego i pana M. Jaskulskiego). Został podniesiony 
standard zimowego utrzymania dróg we wszystkich terenach zabudowanych, podniesiona 
została też klasa utrzymania, co oznacza, że musi być szybsza reakcja. Jeżeli nie uda się na 
jakieś zadanie dofinansowania, to na bieżąco z radą będą podejmowane decyzje co dalej 
robić.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że Burmistrz Brześcia Kuj. zgłaszał drogę Brześć 
Kuj. – Polówka.  
Starosta Włocławski powiedział, że na tą chwilę są zgłaszane wnioski o dofinansowanie. 
Starosta był zwizytować tę drogę. Obecnie jest przygotowanych 5 wniosków, 3 następne są 
opracowywane. Należy poczekać na rozpatrzenie wniosków i wówczas na bieżąco będzie się 
reagować z kolejnymi dokumentacjami. Do rady będzie należała decyzja, na które drogi 
przeznaczyć środki finansowe. Obecnie przygotowywanych jest 8 dokumentacji i jest to 
wystarczająca ilość. Jeżeli udałoby się pozyskać dofinansowanie na drogi, to będzie potrzeba 
opracowania kolejnych dokumentacji na kolejne lata.    
Radny Kazimierz Kaca zapytał, ile środków jest zaplanowanych na remonty? Radny zapytał 
o remont drogi Wilkowiczki – Lutobórz? W ubiegłym roku było zrobione 50%. Czy 
przewiduje się w remontach ten odcinek drogi?  
Starosta Włocławski powiedział, że na remonty jest przeznaczona kwota 3.962.0347 zł. Jest 
uzasadniona potrzeba, aby odcinek drogi dokończyć.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że rezerwa celowa jest zaplanowana w wysokości 2,1 
mln zł. Radny poprosił o wyjaśnienie na co jest planowana. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż rezerwa jest w wysokości 2.240.000 zł, ogólna – 
150.000 zł, celowa – 2.090.000 zł. Rezerwa celowa: 220.000 zł – na wydatki bieżące 
w opiece społecznej i pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, nieplanowane wydatki 
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w  dps – ach,  PUP, w PCPR i inne nieplanowane wydatki; rezerwa w administracji – 500.000 
zł – na ewentualne jednorazowe odprawy emerytalne, rentowe i inne nieplanowane wydatki, 
rezerwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne – 700.000 zł – nieplanowane wydatki 
inwestycyjne (kwota ok. 500.000 zł na dokumentacje związane z realizacją zadania, które 
zostało wprowadzone w roku 2019 – budowa Powiatowego Centrum Zdrowia). 
Radny Kazimierz Kaca zapytał, jaka jest brakująca kwota na oświatę? 
Starosta Włocławski powiedział, że w roku 2019 do oświaty dołoży się 4,5 mln zł. 
W rezerwie są też zapisane środki finansowe. W tym roku jest więcej o 221 uczniów, 
subwencja zwiększyła się o kwotę 2,470.000 zł. Pozwala to obecnie na dopłatę w wysokości 
ok. 4.100.000 zł. Zwiększona subwencja za dużo oszczędności nie dała. Sukcesem jest to, że 
kwota, którą się dopłaca nie rośnie. Wzrosła liczba godzin, są podwyżki dla nauczycieli. Na 
przyszły rok jest planowane, że z własnych środków powiat dołoży do oświaty kwotę 4 mln 
zł.    
Radny Kazimierz Kaca zapytał, na co są przeznaczane środki w dz.755 – wymiar 
sprawiedliwości? 
Skarbnik Powiatu poinformowała,  iż w dziale 755, rozdział 75515 – ma nieodpłatną pomoc 
prawną.  
Starosta Włocławski poinformował, iż wpłynęły dwa roszczenia syndyka firmy, która 
realizowała zadanie w Lubrańcu o zapłatę łącznie 130.000 zł. Chodzi o zapłatę o dodatkowe 
roboty. Była próba postępowania ugodowego.  Powiat nie zgodził się. W związku z tym 
będzie najprawdopodobniej proces sądowy. Syndyk próbuje udowodnić, że inwestycja była 
prowadzona w sposób nieprawidłowy, stąd zaplanowane rezerwy.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy coś się zmieniło w zakresie wspólnej obsługi jednostek 
samorządu?  
Starosta Włocławski odpowiedział, że nic się nie zmieniło.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał o główne zarysy na promocję. Środki finansowe na 
promocję wzrastają. 
Starosta Włocławski   stwierdził, że zmniejsza się kwota na promocję. Przeznacza się kwotę 
470.000 zł, mniejsza o 150.000 zł. Środki przeznacza się na współpracę z mediami, 
na organizację imprez powiatowych, z patronatami starosty, dotację drużyny sportowej Anwil 
Włocławek. W ciągu roku podejmie się decyzje, czy nadal dotowanie będzie kontynuowane, 
czy nie będzie. Radny wnosił, aby promować kluby sportowe, stąd kwotę 250.000 zł 
przeznacza się dla klubów sportowych z terenu powiatu. W roku 2019 była zapoczątkowana 
promocja, która została odebrana bardzo pozytywnie. Powiat stara się współpracować ze 
wszystkimi samorządami gminnymi przy organizowaniu imprez, gdzie starosta obejmuje je 
patronatem. W każdym samorządzie w tym roku był patronat. Organizuje się powiatowe 
imprezy: święto powiatu, stoły wielkanocne, stoły wigilijne.  Stały Wigilijne odbędą się 
w tym roku w dniu 15 grudnia w Chodczu. Powiat finansuje też dożynki, które w roku 2020 
będą w Brześciu Kuj. Na dożynki planuje się kwotę 30.000 zł. W promocji nie ma żadnych 
zmian w porównaniu do roku bieżącego.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy dps – y same się sfinansują, czy trzeba będzie dołożyć 
środki finansowe? 
Starosta Włocławski powiedział, że dokłada się do DPS w Rzeżewie. Jest to mały dom, 
w którym jest 34 mieszkańców. W projekcie budżetu na rok 2020 jest zapisane opracowanie 
dokumentacji na rozbudowę Domu. Przy takiej ilości mieszkańców bardzo trudno jest spiąć 
budżet. W roku 2019 z własnych środków powiat dopłacił ok. 40.000 zł. Budżet dps – ów na 
rok 2020 jest zbilansowany. W miesiącu marcu otrzyma się wskaźniki i wówczas będzie 
wiadomo jak przedstawia się sytuacja finansowa.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy jest możliwość zakończenia sprawy związanej 
z nieruchomością w Brzeziu? 
Starosta Włocławski powiedział, że były kierowane pisma do wojewody. 
Radny Wojciech Zawidzki poprosił, aby monitorować stan sprawy i ponaglać wojewodę.   
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Radny Kazimierz Kaca zapytał czy jest zawarte porozumienie z Prezydentem Miasta 
Włocławka w sprawie współfinansowania urzędu pracy i czy jest zaplanowany wzrost 
wynagrodzeń dla pracowników? 
Starosta Włocławski  powiedział, że zostało zaproponowane porozumienie przewidujące 
podwyżki dla pracowników w wysokości 300 zł. Odbyły się spotkania z władzami miasta, 
które stoją na stanowisku, że nie spina im się budżet na rok 2020 i że nie planują podwyżek 
dla wszystkich swoich pracowników i że  będą ograniczać etaty. Zostało znalezione wyjście 
z sytuacji – kwota z roku bieżącego. Zostanie podpisane porozumienie z adnotacją, że na 
podwyżki, które były w roku bieżącym to zwiększenie i zobowiązanie będzie w miesiącu 
styczniu. Co do kolejnych podwyżek wróci się do rozmowy, tak jak było to w latach 
poprzednich, w miesiącu czerwcu. To porozumienie niebawem powinno zostać podpisane. 
Starosta proponował prezydentowi zadania inwestycyjne w postaci termomodernizacji, 
parkingu. Niestety nie zostały zaakceptowane. Robi się wszystko, aby wynegocjować 
przynajmniej budżet zapewniający finansowanie na poziomie zatrudnienia i pensji roku 
bieżącego. Takie zapewnienie ma być podpisane, że to zwiększenie w budżecie zostanie 
zrobione do 30 stycznia 2020 r. W połowie roku ma się wrócić do rozmów o kolejnych 
podwyżkach. Trudno powiedzieć jaka będzie sytuacja finansowa miasta Włocławka.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu Powiatu 
o stanie mienia powiatu. 
Przewodniczący Komisji podziękował zarządowi powiatu za projekt budżetu na rok 2020.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

9) Opracowanie projektu planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na 2020 r. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że propozycje tematyki na rok 2020 otrzymali radni 
w materiałach na posiedzenie komisji. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi lub 
inne propozycje do planu pracy? 
Radny Wojciech Zawidzki zaproponował, aby w II kwartale wpisać posiedzenie 
wyjazdowe.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem projektu planu pracy 
komisji wraz ze zmianą dotyczącą wpisania w II kwartale jako punkt 5 – posiedzenie 
wyjazdowe i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła projekt planu pracy komisji na rok 2020. 
Projekt planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na 2020 r. stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
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10) Sprawy różne  

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos, przedstawić wnioski?  
Radni nie przedstawili wniosków, oświadczeń. 
 

11) Zakończenie obrad Komisji 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 21 listopada  
2019 r. o godzinie 1105 zamknął posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu 
we Włocławku. 
 
 

  Przewodniczący Komisji 
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
    Bogdan Domżalski  
 
 

    Sekretarz Komisji  
Infrastruktury i Rozwoju  
 
    Anna Kozłowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …. 


